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PROTOKÓŁ  
z  VIII SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE 
odbytej w dniu 30 kwietnia 2015 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 
Otwarcie obrad – godz. 900, zamknięcie – godz. 1040. 

Na ustawowy stan rady – 15 radnych, udział w obradach brało 14 radnych – lista obecności w 
załączeniu do protokołu.  Nieobecny radny Jacek Piotrowski. 

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska  

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Sołtysi sołectw: Chajew, Bukowiec 

 

PORZĄDEK OBRAD 

 

1. Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brąszewice do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Działania „ZIEMIA WIELUŃSKA” 

7. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa 

oraz określenia inkasentów i wynagrodzeń za inkaso. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 r. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad VIII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad VIII sesji Rady 
Gminy dokonał przewodniczący rady Pan Adam Sowizdrzał. Powitał radnych oraz zaproszonych gości 
biorących udział w obradach.  

 

Ad. 2   

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad. Ze względu na brak uwag do 
proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie. W głosowaniu 
wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się 
jednogłośnie za przyjęciem proponowanego porządku. 
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Ad. 3   

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z VII sesji. Protokół z VII Sesji Rady Gminy został 
przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4 

Wójt podziękował i poinformował o powodzie zmiany godziny sesji i dodał, że w związku z wyjazdem 
do Komendy Policji w Sieradzu, będzie zmuszony wcześniej opuścić obrady. 

W sprawozdaniu ze swej działalności między sesjami w okresie od 25 marca 2015 r. do dnia 29 
kwietnia 2015 roku Wójt Gminy poinformował: 

1. Został złożony wniosek o zwiększenie części oświatowej subwencji ogólnej z 0,4% rezerwy w roku 
2015 z tytułu wyposażenia  w sprzęt szkolny i pomoce dydaktyczne szkół podstawowych 
ogólnodostępnych prowadzących edukację włączającą (dla 2 szkół SP w Brąszewicach i SP w 
Godyniach)(SP w Żurawiu takiego wniosku nie składała) 

2. Został ogłoszony konkurs  na realizację  zadań publicznych w 2015 roku w zakresie profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych – organizacja wypoczynku letniego nad morzem dla dzieci i 
młodzieży z elementami profilaktyki uzależnień. 

3. W dniu 26 marca 2015 r. odnowiono rów przydrożny w Grabostawie 300mb . 

4. W dniach 27 i 30 marca 2015 roku odnowiono rów przydrożny ul. Wojkowskiej w Brąszewicach. 

5. W dniu 3 kwietnia wymieniono drogowskaz w m. Szczesie. 

6. W dniu 20 kwietnia br nawożono ziemię pod trawnik w gimnazjum. 

7. W dniach 2-21 kwietnia br. dostarczono szlakę na drogi gminne w ilości 358 ton na kwotę 
8.707,42 zł Dnia 20 kwietnia br. odnowiono rów przydrożny ul. Ks. Nierychlewskiego w Brąszewicach 

8. W dniu 19 kwietnia br. odbył się XXX Ogólnopolski Wyścig Kolarski „Szlakiem Bursztynowym” 
Hellena Tour 2015, którego  Gmina Brąszewice była współorganizatorem. 

9. W dniu 26 kwietnia br. odbyła się pielgrzymka strażaków i orkiestr dętych z terenu Gminy 
Brąszewice na Jasna Górę. 

10. W dniu 15.04.2015 r.  uzyskaliśmy pozytywną ocenę postępowania przetargowego na Kanalizację 
sanitarną w miejscowości Godynice i Przedłęcze, dokonaną przez Urząd Marszałkowski w Łodzi PROW.  

11. W dniu 21.04.2015 przyznano nam pożyczko - dotację z WFOŚiGW na budowę kanalizacji w 
wysokości  499 837,00 zł. 

12. W dniu 27 kwietnia  2015 r. wysłano pisma do mieszkańców Brąszewice, zobowiązujące do 
przyłączenia się do kanalizacji do dnia 31 lipca 2015 r.  Po tym terminie będą wydawane decyzje 
nakazujące przyłączenie się do sieci kanalizacyjnej. 

13. Trwają prace przy wykonywaniu kanalizacji w miejscowości Godynice i Przedłęcze, zgodnie z 
harmonogramem. 

14. Trwają prace przy budowie drogi Brąszewice – Sokolenie. 

 

Ad. 5  

Radna Grażyna Dobruchowska zgłosiła problem z bobrami budującymi zapory na rzekach i poprosiła o 
interwencję w tej sprawie. 

Wójt Gminy poinformował, że na obecną chwilę stan prawny nie pozwala na ingerencję w środowisko 
bobrów, które są pod ochroną. 

Radny Grzegorz Kulig: 

- podziękował za poprawę przejezdności drogi Starce – Robaszew, 

- interpelował o zamontowanie 3 lamp w Starcach za parkiem, niekoniecznie w tym roku, ale być może 
w przyszłym, 

- zapytał, jak wygląda sprawa wykupu gruntu na Tomczykach na poszerzenie drogi, 

- poprosił o poprawę nawierzchni na odcinku od Godynic do Sokolenia. 
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Wójt Gminy: 

- temat oświetlenia jest znany, będą czynione starania, aby oświetlenie pojawiło się zarówno w 
Starcach jak i na Sowizdrzałach. 

- poinformował, że otrzymał wstępne pomiary gruntu na Tomczykach, jest to około 250 m2. 
Proponowana cena była by na poziomie ceny wykupu na Zagórczu w poprzednich latach. 

Radny Jan Stawirej poinformował, że na ulicy Górnej parkują auta ciężarowe i utrudniają ruch. 

Wójt Gminy poinformował, że zna tą sytuację i widzi dwie możliwości jej rozwiązania. Albo na wniosek 
Radnego Jana Stawireja ustawiony będzie znak zakazu parkowania i Policja, aby pilnowała jego 
przestrzegania, albo grzecznościowo spotkać się i porozmawiać z mieszkańcami, którzy tam parkują, 
aby robili to tak by nie powodować uciążliwości. Zapytał Radnego Jana Stawireja czy wyraża chęć 
polubownego rozwiązania tej sprawy i spotkania się z kierowcami. Radny Jan Stawirej zgodził się na 
takie rozwiązanie. 

Radny Józef Przezak przypomniał, że po budowie kanalizacji w Przedłęczu nie ma praktycznie drogi. 

Wójt Gminy poinformował, że wielokrotnie już informował Radych o potrzebie odtworzenia tej drogi, 
a z końcem maja powinien być wniosek do Rady o przekazanie środków finansowych na to zadanie. 
Podkreślił, że jak przy każdej inwestycji zależy mu na oszczędnościach finansowych i dobrej jakości 
wykonania. Gdy zakończy się inwestycja kanalizacyjna zaczną się prace nad projektem drogi. 

Radna Dorota Lipka zgłosiła dziurę w drodze gminnej w Błotach. 

Wójt Gminy odpowiedział, że będzie to naprawione. 

Radna Bożena Łuszczek zgłosiła mrugającą lampę na ul. Osiedlowej. 

Wójt Gminy poinformował, że zgłosi tą awarię. 

Radny Jerzy Ławniczak: 

- interpelował o naprawę drogi na Przyczałki i ul. Nierychlewskiego, 

- interpelował o oczyszczenie rowu przy drodze powiatowej Brąszewice – Chajew od p. Dziadka do p. 
Salamona, 

- zapytał kiedy będzie działało oświetlenie na Kosatce, 

Kierownik Ref. IT Agnieszka Drzazga poinformowała, że w maju, jeśli pogoda będzie sprzyjająca to 
rozpoczną się naprawy dróg, a w kwestii oświetlenia to termin jest do końca maja. 

Wójt Gminy odczytał pismo od PZD dotyczące rowu przy drodze Brąszewice – Chajew, z którego 
wynika, że zdaniem Powiatowego Zarządu Dróg rów ten nie wymaga żadnej interwencji. Dodał, że zna 
to miejsce i wie, że praktycznie tam nie ma rowu. 

Radny Jerzy Ławniczak również wyraził oburzenie odpowiedzią PZD, bo rowu tam praktycznie nie ma, 
a woda przelewa się przez drogę. 

Radny Jan Stawirej zapytał ile gospodarstw jest podłączonych do kanalizacji w Brąszewicach. 

Kierownik Ref. IT Agnieszka Drzazga poinformowała, że obecnie podłączonych jest 108 gospodarstw, 
nie podłączyło się jeszcze 55. Do mieszkańców zostały wysłane pisma informujące o obowiązku 
przyłączenia się kanalizacji. Po 31 lipca 2015 r. będą przeprowadzane kontrole i wydawane będą 
decyzje nakazujące przyłączenie się do sieci kanalizacyjnej. 

Radny Adam Laskowski interpelował o poprawę drogi na Lisach i poinformował, że po naprawie drogi 
powiatowej na Czartorii są luźne kamienie, które wpadają na posesje. 

Radna Marzena Cichecka podziękowała za pogłębienie rowu na Grabostawie. 

Radny Jarosław Plichta poinformował o złym stanie drogi Brąszewice – Kosatka. 

Radny Józef Toruński poinformował, że zakręt na Wiertelakach wchodzi w prywatną posesję. 

Przewodniczący Rady Adam Sowizdrzał interpelował o remonty cząstkowe, bo drogi się rozsypują. 

Wójt Gminy poinformował, że zna problemy z drogami, ale aby skutecznie przeprowadzić remonty 
cząstkowe musi być wyższa średnia temperatura. Jeśli tylko pogoda się poprawi, to firma ruszy z 
naprawami. 

Radny Mariusz Kurzaj interpelował o poprawę nawierzchni na drodze mietlanej. 

Radny Ryszard Kurzaj interpelował o uzupełnienie ubytków w drodze na ul. Leśnej. 
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Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brąszewice 
do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „ZIEMIA WIELUŃSKA”. 

Wójt Gminy wyjaśnił potrzebę podjęcia uchwały i poinformował, że obecne LGD Szlakiem Sieradzkiej 
E-ski nie spełnia kryterium ilości mieszkańców, aby mogło istnieć. W związku z tym cała obecna grupa 
przyłączy się do LGD Ziemia Wieluńska, a po połączeniu nazwa zostanie zmieniana na LGD Ziemia 
Wieluńsko – Sieradzka. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał czy biuro LGD pozostanie w Brzeźniu i jaka będzie składka członkowska. 

Wójt Gminy poinformował, że wg wstępnych ustaleń biuro LGD będzie w Wieluniu, ale gminy z LGD E-
ska będą obsługiwane przez filię, która pozostanie w budynku UG w Brzeźniu. Natomiast wysokość 
składki nie została jeszcze ustalona i trwają negocjacje. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr VIII/34/2015  w sprawie przystąpienia Gminy Brąszewice do Stowarzyszenia Lokalna 
Grupa Działania „ZIEMIA WIELUŃSKA”. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie poboru podatku od 
nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzeń 
za inkaso. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał czy wynagrodzenia są pozostawione na starych zasadach. 

Wójt Gminy poinformował, że wszystko zostało na starych zasadach, wszystkie stawki procentowe są 
tak jak dotychczas, a jedynie zmienione zostały nazwiska czterech nowo wybranych sołtysów. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   

Uchwały Nr VIII/35/2015  w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w 
drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzeń za inkaso. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 
Gminy na 2015 r. 

Wójt Gminy poinformował, że jest to kontynuacja uchwały intencyjnej w sprawie współpracy z 
Powiatem Sieradzkim dotyczącej przebudowy drogi Pipie – Marianów.  

Radny Jan Stawirej zapytał dlaczego pieniądze zostały zabrane z oświaty. 

Skarbnik Gminy Krzesisława Kamińska udzieliła wyjaśnień przypominając , że przy podejmowaniu 
uchwały intencyjnej Rada była informowana, że jeżeli pojawią się dodatkowe środki w budżecie, to 
będą dokonywane przesunięcia. Dodała, że w budżecie nie ma zabezpieczonych środków na wypłatę 
jednorazowego dodatku uzupełniającego dla nauczycieli, tzw. art. 30 KN. 

Radna Bożena Łuszczek poinformowała, że nie rozumie dlaczego mówi się że na oświatę brakuje 
pieniędzy, a zabiera się  je na drogę. Zapytała czy dotację celową można przenieść na inne zadanie. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie przesuwa się środków z dotacji przedszkoli i oddziałów „0”, lecz 
środki te przesuwane są z zadań własnych Gminy. 

Wójt Gminy dodał, że pieniądze nie są zabierane z oświaty, ponieważ środki te były zabezpieczone 
wcześniej w budżecie. 
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Radny Grzegorz Kulig zapytał czy zgodnie z wcześniejszą deklaracją lokalne społeczeństwo przekazało 
własne pieniądze na ten cel. 

Radna Marzena Cichecka poinformowała, że na obecną chwilę przekazano na konto Gminy 28500 zł, 
dodatkowo jest jeszcze jedna osoba, która zobowiązała się, że dołoży jeszcze pieniądze. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   

Uchwały Nr VIII/36/2015  w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 r. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 9 

Wójt Gminy w sprawach różnych: 

- przedstawił odpowiedzi na interpelacje składane do Powiatowego Zarządu Dróg – odczytał pismo nr  
DM.4030.13.2015. 

- przedstawił komunikat o wiosennej akcji szczepienia lisów. 

- poinformował, że Policja nie wykryła sprawcy kradzieży około 300 kg tłucznia. Wpływ na niewykrycie 
miał duży okres czasu od kradzieży do zgłoszenia na sesji oraz niewskazanie świadków kradzieży. 
Zaapelował do Radnych o odpowiedzialność za mienie gminne. 

- przedstawił pismo wystosowane do Komisariatu Policji w Błaszkach o zintensyfikowanie patroli w 
centrum Brąszewic. 

- zaproponował Radnym z Brąszewice, aby spotkać się i podyskutować o przebudowie przystanku na 
ul. Parkowej, tak aby ograniczyć chuligańskie wybryki i niszczenie przystanku. 

- przedstawił pismo od mieszkańców miejscowości Pokrzywniaki z petycją o budowę drogi w tamtej 
wsi. 

- zaprosił na Regionalny Turniej Sołectw Województwa Łódzkiego, który odbędzie się 31 maja 2015 r. w 
Szadku. 

- przedstawił odpowiedzi operatorów telefonii komórkowej na pismo w sprawie poprawy zasięgu na 
terenie Gminy Brąszewice. Odczytał 3 pisma w tej sprawie (od Orange, T-mobile i Plus, operator Play 
nie odpowiedział na pismo) 

- poprosił o poparcie propozycji współpracy z Lasami Państwowymi polegającą na utrzymaniu drogi 
Grabostaw Fajum, jak w przedstawionym piśmie. Z drogi korzystają mieszkańcy Gminy Brąszewice. 
Lasy Państwowe zagroziły zamknięciem tej drogi. Radni nie sprzeciwili się propozycji Wójta. 

Radny Jerzy Ławniczak zaprosił na mszę z okazji Dnia Strażaka w parafii w Kliczkowie. 

 

Na sesję przybyli Dyrektor SP w Brąszewicach Janina Kurzaj, Sołtys Sołectwa Brąszewice I Krzysztof 
Toruński, Policjant Wojciech Regulski i przedstawicielka Rady Rodziców SP Brąszewice. 

- Janina Kurzaj zwróciła się z prośbą o zabezpieczenie w budżecie na 2016 r. środków na budowę 
zatoczki przy Szkole Podstawowej w Brąszewicach informując, że szacowany koszt wyniósł by około 
100000 zł, z czego połowę przeznaczyłby Powiat Sieradzki a drugą połowę Gmina Brąszewice. Dodała, 
że Rada Rodziców chciałaby przekazać około 7000 zł na konto Gminy Brąszewice na wykonanie 
dokumentacji. 

Wójt Gminy odpowiedział, że jego zdaniem szacunkowe koszty są bardzo wysokie – 50000 zł to bardzo 
duże pieniądze na budowę takiej zatoczki, tym bardziej, że według przedstawionej koncepcji część 
materiałów została by użyta powtórnie. Dodał, że ma żal do Pani Dyrektor, że w poprzedniej kadencji 
jako Radna Powiatowa nie przeprowadziła budowy takiej zatoczki mając realny wpływ na inwestycji 
powiatowe. Dodał, że nie jest przeciwny tej zatoczce, ale Gminy Brąszewice nie stać w chwili obecnej 
na finansowanie tego zadania. Wójt nadmienił że p. Dyrektor w poprzedniej kadencji jako 
przewodnicząca komisji drogownictwa nie zrealizowała takiego pomysłu, będącego bądź co bądź 
dobrego w swojej istocie. Wójt wspomniał również, że taka inwestycja powstała w miejscowości 
Gruszczyce w Gminie Błaszki, a w Brąszewicach nie. 
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Janina Kurzaj poinformowała, że jest jej przykro, że podejmuje inicjatywę, która spotyka się z 
niechęcią. 

Wójt Gminy powtórzył, że jest to dobry pomysł i dobra inicjatywa, ale jako gospodarz Gminy 
Brąszewice nie może przekazać tak dużych pieniędzy na tę inwestycję, gdyż brakuje nam pieniędzy na 
własne potrzeby. Gdyby była to niższa kwota, to można było by zastanowić się nad tym tematem. Nikt 
dziś nie weźmie odpowiedzialności i nie zagwarantuje Radzie Rodziców, iż przy ich wsparciu 
finansowym na dokumentację, ta zatoczka powstanie w przeciągu 2-3 lat, tak aby dokumentacja nie 
straciła ważności. 

Wojciech Regulski dodał, że rozumie problemy finansowe, ale w jego opinii bezpieczeństwo dzieci jest 
warte więcej. 

Sołtys Krzysztof Toruński zaproponował, aby rozmawiać z władzami Powiatu o innej formie 
dofinansowania. 

Radny Jerzy Ławniczak dodał, że inicjatywa jest słuszna, ale należy wynegocjować z Powiatem niższą 
kwotę, gdyż kwota podana przez Powiat jest nie do przyjęcia. 

Wójt Gminy poinformował, że jest otwarty na tę inwestycję, ale nie za takie pieniądze. Rozmowa o 
kwotach „około” jest nie rzeczowa. Należy rzetelnie oszacować koszty i zastanowić się nad inną formą 
pomocy, np. własną koparką czy pracownikami, które też stanowią wymierną korzyść. 

Janina Kurzaj zaproponowała, aby wystąpić do Powiatu Sieradzkiego o wstępny kosztorys.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady VIII sesji Rady Gminy o godzinie 1040.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  
Sylwester Domagała 


